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ПРОТОКОЛ 

 

От заседание на Областен съвет за развитие на Област Ловеч, проведено на  

28 март 2022 г. 

 

Днес, 28.03.2022 г., в зала 101 на Областна администрация – Ловеч, се проведе заседание 

на Областен съвет за развитие (ОСР) на област Ловеч, на което присъстваха народни 

представители от 11 МИР Ловеч, кметове на общините в областта, председатели и 

представители на общински съвети, работодателски организации и синдикати, служители 

на Областна администрация Ловеч, съгласно приложения присъствен списък.  

Заседанието се води от г-н Виктор Стойчев, Областен управител на Област Ловеч и 

председател на ОСР. 

 

Г-н Виктор Стойчев приветства всички с добре дошли и подчерта, че на заседанието са 

поканени и присъстват депутати от 11 Многомандатен избирателен район – Ловеч. 

Направената проверка показа наличието на изискуемия кворум за провеждане на 

заседанието на Областния съвет за развитие на област Ловеч.  

 

Г-н Стойчев предложи следния дневен ред: 

1. Предизвикателства през 2022 г. по отношение на финансовото състояние и 

финансова политика на общините. 

2. Подходи за изменение на Оперативна програма „Региони в растеж“ 2014-2020 г., 

обсъдени по време на 20-то заседание на Комитета за наблюдение на програмата. 

3. Представяне на одобрения от Общински съвет Тетевен - План за интегрирано 

развитие (ПИРО) на община Тетевен за периода 2021-2027 г. 

4. Други. 

 

След като не постъпиха предложения за допълнително включване на точки в дневния ред 

на заседанието, г-н Стойчев предложи да се премине към гласуване на дневния ред. 

 

С 18 гласа „за“, без „въздържал се“ и „против“ дневния ред беше приет. 

 

По точка 1. от дневния ред: Предизвикателства през 2022 г. по отношение на 

финансовото състояние и финансова политика на общините, г-н Стойчев каза, че към 

настоящия момент в Областна администрация Ловеч са получени писма от общините, 

които поставят следните въпроси за дискусия: 

• Компенсация на разходите за електроенергия на общините. 

• Актуализация на разходите за делегираните от държавата дейности, вкл. общинска 

администрация, кметства/кметски наместници, служители в администрацията. 

• Актуализация на критериите за изчисляване на целевата субсидия за капиталови 

разходи на общините. 

• Възможности за финансиране и спешна подмяна на магистрален водопровод 

„Черни Осъм“. 

• Осигуряване ежегодно на целеви средства за почистване на речните корита в 

рамките на урбанизираните територии.  

• Предприемане на спешна законодателна инициатива за промяна на ЗОП за 

индексиране на вече сключени договори с изпълнители по проведени обществени поръчки 

за строителство, доставки и услуги, във връзка с повишените цени на строителни 

материали, консумативи, енергийни носители и горива. 

ОБЛАСТНА АДМИНИСТРАЦИЯ ЛОВЕЧ 

ОБЛАСТЕН СЪВЕТ ЗА РАЗВИТИЕ НА ОБЛАСТ ЛОВЕЧ 
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• Целево финансиране на инвестиционните проекти на общините с висока стойност и 

значим обществен ефект за изграждане на ВиК и пътна инфраструктура, вкл. проектиране 

и хидроложки проучвания. 

• Компенсиране от страна на държавата на община Ловеч за повреди на пътната 

настилка на общинска пътна мрежа, причиняване на щети по мостовете и водопроводите и 

замърсяване на околната среда, в резултат на дейностите по изграждане на АМ „Хемус“.  

• Осигуряване на допълнително финансиране на общините по проекти, за които има 

сключени договори за изпълнение. 

• Актуализиране на: 

-  „Наредба за условията и реда за предоставяне на средства за компенсиране на 

намалените приходи от прилагането на цени за обществени пътнически превози по 

автомобилния транспорт, предвидени в нормативните актове за определени категории 

пътници, за субсидиране на обществени пътнически превози по нерентабилни автобусни 

линии във вътрешноградския транспорт и транспорта в планински и други райони и за 

издаване на превозни документи за извършване на превозите“ в частта размер на 

компенсациите по чл. 40, за услугите по чл. 19, т. 5. 

- стойността на карта/билет за изплащане на компенсации за превозите по чл. 283 от 

ЗПУО за 2022 г., съобразно инфлация и цени на горива със заповед на МОН. 

- заявените към 20.10.2021 г. средства за 2022 г. за субсидиране и компенсиране на 

превозвачите, извършващи обществен превоз на пътници. 

 

Г-н Стойчев добави, че е изпратена и покана към Националното сдружение на общините 

в Република България за участие в днешното заседание с оглед изразяване на становището 

им по поставените въпроси, които са общи за всички общини в страната, след което даде 

думата на представителя на НСОРБ - г-жа Донка Михайлова, зам. председател на 

сдружението да изрази становище по проблемите от страна на НСОРБ. 

 

Г-жа Донка Михайлова, кмет на община Троян и представител на НСОРБ, сподели, че се 

чувства удовлетворена от тази среща, като каза, че тя е необходима, за да се обсъдят 

проблемите на общините от област Ловеч и информира присъстващите за работата на 

НСОРБ в тази посока. 

По отношение на цената на електроенергията, НСОРБ е провело среща със заместник 

министър-председателя по еврофондовете и министър на финансите, където е обсъдено, 

че бюджетите на общините и второстепенните разпоредили на бюджети, училищата, 

детските градини, ясли, социалните институции, бюджетите на общинските болници няма 

да имат възможност да издържат до края на годината на тези високи цени. Становището 

на министъра е, че Министерство на финансите ще предложи до юни 2022 г. държавния 

бюджет да покрива разликата между платената стойност на електроенергията за 2021 и 

2022 г. Предстоят преговори и темата е отворена все още за обсъждания и предложения. 

По отношение на отказа на редица доставчици да продължават да бъдат партньори на 

общините, поради повишените цени на хранителни продукти (детска млечна кухня, 

детски градини, домашен социален патронаж и пр.), г-жа Михайлова се обърна с молба за 

търсене на решение заедно с присъстващите депутати, тъй като общините са пред 

дилемата или да спрат да хранят децата или да влизат в закононарушение.  

Друг проблем пред общините е, че поради високите цени на асфалт има отказ на редица 

доставчици и изпълнители в строителството на пътища. Тя каза, че ще бъдат отворени 

процедури по ЗОП, но има опасения, че строителните фирми няма да кандидатстват.  

Във връзка с отказа по вече сключени договори на фирми по ЗОП, г-жа Михайлова, каза 

че НСОРБ е провело среща с министъра на регионалното развитие и благоустройството и 

е предложено МРРБ и МОСВ да категоризират строежите на 5 категории и да бъде приет 

индекс за всяка една от категориите за индексиране на дейностите по строителство, като 

се очаква по двете оперативни програми да се отпуснат средства за индексирането (ОПРР 

2014-2020 г. и ОПОС 2014-2020 г.).  
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Г-жа Михайлова, каза че НСОРБ твърдо заявява на всички нива, че трябва да бъдат 

индексирани дейности по вече договорени проекти, като се чака отговор от 

управляващите. 

Тя сподели, че МРРБ ще разполага с бюджет от 500 млн. лв. за капиталови инвестиции, 

съгласно приетия държавен бюджет. В рамките на този бюджет МРРБ ще подкрепи с 250 

млн. лв. пътни проекти и с още толкова ВиК проекти. Получените в МРРБ проекти в 

резултат на проучването на НСОРБ в пътния сектор и тези за ВиК инвестиции, се 

обособяват в 5 групи съгласно проектната им готовност. В първата група, са проектите с 

пълна техническа документация, включително проведени процедури за избор на 

изпълнители, във втората са такива с пълна проектна готовност, които не са търгувани, 

третата група са проекти с техническа готовност, които следва да се актуализират (с 

изтекли разрешения за строеж), 4-та и 5-та група са проектите с ниска или без проектна 

готовност. Проектите ще се преглеждат ежеседмично от МРРБ, като обект на 

финансиране ще са първо проектите с пълна проектна готовност, след това тези които не 

са търгувани и т.н. Вече са стартирани и дейности по уточняване на обхвата им с 

общинските администрации, в т.ч. изисквания за потвърждения от избраните 

изпълнители, че имат готовност да реализират търгуваните дейности в договорените 

обхват и цени. С приоритет ще са и проекти, които се реализират на етапи, т.е. с 

приключен 1-ви етап, както и интегрирани такива във ВиК сектора (водопровод плюс 

канализация). Обмислят се 2 или 3 плащания по проектите - аванс, междинно и баланс 

след проверки на място и констатиране на осъщественото строителство. 

Договорени са средства за общините по програма CARE в подкрепа на общините за 

бежанците от Украйна.  

Във връзка с Програмата „Фонда за инфраструктурна помощ на общините на конкурентен 

подбор“, г-жа Михайлова информира, че бъдещият фонд е с ресурс от държавния бюджет 

и е структуриран в Програма с работно наименование „Фонд за инфраструктурна помощ 

на общините на конкурентен подбор“. Основната му цел е да бъде в помощ на общинските 

администрации, като финансира подготовката и изпълнението на инвестиционни проекти, 

насочени към трайно подобряване на общинската инфраструктура. Предвижда се 

планираните дейности да се осъществяват на територията на цялата страна и да бъдат 

насочени към всички общини, като същевременно се насърчават инвестиционните 

намерения в по-слабо развитите и изоставащи територии/ общини. По Програмата се 

предвижда да се финансират проекти в 2 компонента - Компонент 1 „Подготовка на 

инвестиционни проекти“ (с бюджет 20% от общия ресурс на Програмата) и Компонент 2 

„Изпълнение на актуални инвестиционни (технически или работни) проекти“ (с бюджет 

 80% от общия ресурс на Програмата). По Компонент 1 ще подкрепя подготовка на 

проектна документация – разработване и съгласуване на инвестиционен проект на етап 

Технически или Работен проект и всички приложими документи към него. 

Предложението е за минимален размер на проект от 10 хил. лв., без максимален такъв и 

при диференцирано съфинансиране от общините от 0% за  най-малките до 50% за 

общините от 3-то йерархично ниво, съгласно Националната концепция за пространствено 

развитие (НКПР). Компонент 2 ще е за реализацията на инфраструктурни проекти. 

Интервенциите ще са в имоти общинска собственост, като за допустими области/ 

дейности за изпълнение на строително-монтажни работи, се предлагат: 

 изграждане, основен ремонт, реконструкция на ВиК инфраструктура; 

 изграждане, основен ремонт, реконструкция на улична мрежа (вкл. тротоари); 

 изграждане, основен ремонт, реконструкция на общински пътища, включени в 

списъка на общинските пътища на територията на страната; 

 изграждане и възстановяване на зони за обществен отдих, като паркове, зелени 

площи, детски площадки, градски площади, междублокови пространства, спортни 

площадки за свободен достъп и др., вкл. видеонаблюдение. 

Г-жа Корнелия Маринова, кмет на община Ловеч, изказа становище по отношение на 

съфинансирането, че ще е по справедливо общините 4-та и 3-та категория да се 



 

4 
 

съфинансират с еднакъв процент, като тези 5-та категория. Тя постави въпроса за 

индексацията на цената природния газ за небитови потребители и компенсиране на 

повишаването й в последните месеци. 

 

Г-жа Мадлена Бояджиева, кмет на община Тетевен, добави към проблемите и този с 

превозвачите, тъй като няма актуализация на договорите за 2022 г. Г-жа Бояджиева 

попита дали ще има индексация и при „Програма за развитие на селските райони“ 2014-

2020 г., тъй като общината има действащ проект по Програмата. 

 

Г-жа Михайлова каза, че НСОРБ е поставило въпроса за цената на природния газ пред 

Министерство на финансите, чака се отговор от там. Освен това тя добави, че цената на 

природния газ винаги е коментирана, когато стане въпрос за цената на електроенергията. 

По отношение на „Програмата за развитие на селските райони“ 2014-2020 г. г-жа 

Михайлова, каза че няма отговор от Програмата.  

 

Г-н Петко Пенков, председател на Общински съвет Тетевен, по отношение на проблема  

за отказа на редица доставчици да продължават да бъдат партньори на общините, поради 

повишените цени на хранителни продукти изказа мнение, че може да бъде решен чрез по-

често актуализиране на цените от Системата за агропазарна информация (САПИ), с която 

всички общини имат договори. 

 

Г-жа Донка Михайлова, обърна внимание на още един проблем свързан със затварянето 

на фирми от община Троян, които произвеждат мебели, поради това, че нямат едра 

дървесина за работа. Ограниченията за сечта са свързани със заповед на проф. д-р Христо 

Бозуков, бивш министър на земеделието, храните и горите за намаляване на този вид сеч с 

30 % от обема на предвиденото средногодишно ползване. 

 

След обсъждане на точка 1 от дневния ред членовете на Комисията приеха единодушно с 

18 гласа „за“, без „против“ и „въздържал се“ следното: 

 

РЕШЕНИЕ: 

Да бъде изпратена информация до председателя на Народното събрание и министър-

председателя на Република България относно обсъдените по време на заседанието 

проблеми, свързани с финансовото състояние и финансова политика на общините с 

оглед предприемане на стъпки за тяхното разрешаване. 

 

По точка 2. от дневния ред: Подходи за изменение на ОПРР 2014-2020 г. , обсъдени на 

20-то заседание на Комитета за наблюдение на програмата, г-н Стойчев сподели, че на 

23 март е присъствал на видеоконферентно заседание на Комитета за наблюдение на 

Оперативна програма „Региони в растеж“ 2014-2020 г., по време на която са разгледани и 

въпроси, свързани с успешното приключване на проектите във връзка с ръста на 

строителните материали и увеличението на разходите за строително-ремонтни дейности.  

Във връзка с това, той даде думата на г-жа Нели Митева, директор на дирекция АКРРДС 

при Областна администрация Ловеч.  

 

Г-жа Нели Митева, директор на дирекция АКРРДС презентира възможните подходи за 

изменение на ОП „Региони в растеж“ 2014-2020 г. и запозна присъстващите с проекта на 

решения, които са взети на 20-то заседание на Комитета за наблюдение на Програмата, 

които са свързани с:  

- Прехвърляне на неангажиран ресурс от финансовия инструмент по ПО 6; 

- Пренасочване на свободен ресурс за компенсиране на увеличени разходи за СМР; 

- Включване на допълнителен ресурс от REACT-EU в ПО 9 с нови дейности и 

индикатори; 

- Прецизиране на индикатори и целеви стойности. 
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Тя представи и отговора на Министерство на земеделието във връзка с възможностите за 

актуализиране финансирането на проектите но ПРСР 2014-2020 г. и осигуряване на 

допълнително финансиране на общините по проекти, за които вече имат действащи 

договори за изпълнението им, предвид повишаването на цените на строителните 

материали, услуги, труд и др. В отговора е посочено, че Управляващият орган на ПРСР 

2014 – 2020 г. вече е предприел действия по поставеният в писмото казус. Още през 2021 

г. са измени условията за изпълнение, и по седемте процедури по подмярка 7.2 

„Инвестиции в създаването, подобряването или разширяването на всички видове малка по 

мащаби инфраструктура“ от ПРСР 2014 – 2020 г., като с направените изменения се 

регламентира възможността да се поиска и съответно одобри от Държавен фонд 

„Земеделие“, изменение в административният договор, в случаите когато има повишение 

на стойностите на отделни обособени позиции, но в рамките на общата стойност на 

финансовата помощ. В случай, че има повишение на отделни обособени позиции, 

бенефициентите - общини имат правото да поискат изменение на сключеният 

административен договор. Също така е приключил периода на обществено обсъждане за 

изменение на процедура чрез подбор № BG06RDNP001 – 7.001 – Улици и № 

BG06RDNP001 – 7.008 – Енергийна ефективност. С измененията се предвижда да се 

увеличи крайният срок за изпълнение на проектите от 15 септември 2023 г., до 15 

септември 2025 г. От министерството се надяват да намерят и предложат още 

възможности, с оглед на очерталото се повишаване на цените на строителните материали, 

труд и услуги, след проведени срещи и с представители на Национално сдружение на 

общините в Република България. 

По точка 3. от Дневния ред  г-н Стойчев, каза че на основание чл. 21, ал. 2 от 

Правилника за прилагане на Закона за регионално развитие, Областният съвет за развитие 

на област Ловеч на свое заседание приема Плана за интегрирано развитие на община 

Тетевен за периода 2021-2027 г. /ПИРО/, след което даде думата на представител на 

община Тетевен да представи накратко Плана. 

 

Г-жа Юлияна Вълчева, н-к отдел АПО в община Тетевен, запозна присъстващите, като 

представи акцентите в Плана за интегрирано развитие на община Тетевен за периода 

2021-2027 г., а именно, че ПИРО на Община Тетевен е разработен съгласно законовите 

разпоредби, определени са силните и слабите страни, възможностите и заплахите. 

Определен е пакет стратегически цели и ключови приоритети на ПИРО на Община 

Тетевен 2021 – 2027 г., както и конкретни мерки за изпълнение, разработени към всеки 

приоритет. 

 

След като не постъпиха въпроси по точка 3 от дневния ред членовете на Комисията 

приеха единодушно с 18 гласа „за“, без „против“ и „въздържал се“ следното: 

 

РЕШЕНИЕ: 

Областният съвет за развитие на област Ловеч на основание чл. 21, ал. 2 от 

Правилника за прилагане на Закона за регионално развитие приема Плана за 

интегрирано развитие на община Тетевен за периода 2021-2027 г. /ПИРО. 

 

По точка 4. от Дневния ред г-н Стойчев даде думата на присъстващите на заседанието 

народни представители. 

 

Г-жа Вяра Емилова, народен представител от ПГ на ПП „БСП за България“ от 11 

Многомандатен избирателен район Ловеч благодари за поканата за участие в заседанието, 

и каза, че ще съдейства за разрешаването на разискваните проблеми. По отношение на 

отказа на доставчиците да бъдат партньори на общините тя каза, че въпросът ще бъде 

обсъден с вицепремиера г-жа Корнелия Нинова. Във връзка с изпълнението на проектите 
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по ПРСР 2014-2020 г. и  по въпроса на г-н Пенков за САПИ и актуализирането на цените, 

въпросите ще бъдат обсъдени с министъра на земеделието.  

 

Г-н Станислав Анастасов, народен представител от ПГ на ПП „ДПС“ от 11 

Многомандатен избирателен район Ловеч, добави, че като парламентарна група на ДПС 

също ще работят за разрешаване на дискутираните проблеми, за други вече са предложили 

решения. Той сподели, че има резерв от договорирани средства по европейските 

програми, но е необходимо да бъде извършена промяна в Споразумението за 

партньорство на ЕС с Република България, тъй като промените ще засегнат изпълнението 

на всички оперативни програми за програмния период 2014-2020 г. Г-н Анастасов обърна 

внимание на представителите на общините за възможността да генерират ресурси от 

търговия с квоти за емисии на парникови газове. 

  

Г-н Стойчев, каза че информация за днешното заседание /и взетите решения/ ще бъде 

предоставена съгласно чл. 54, ал. 3 от ППЗРР на секретаря на Регионалния съвет за 

развитие на Северозападен район,  на медиите, ще бъде изпратена на членовете на ОСР и 

ще бъде публикувана на интернет страницата на Областна администрация, след което 

пожела ползотворен ден на всички! 

 

 

 

Подпис:                                                                                            Изготвил: 

Виктор Стойчев                                                                             Петя Пенчева 

Областен управител на Област Ловеч                                        мл. експерт в 

Председател на ОСР                                                                      дирекция АКРРДС 

                                                                                                            

 


